
Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

27. 2. 2024 14:15–15:15 

 

Přítomní členové výboru: Jan Bierhanzl, Martin Brabec, Juraj Hvorecký, Hynek Janoušek, 
Ondrej Majer, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

 

Výbor prodiskutoval otázku plánovaného přerozdělování mzdových prostředků z projektů 
OP JAK. Absenci jakýchkoli informací ze strany vedení ústavu o procentuální výši 
prostředků, které budou určeny k přerozdělení, výbor považuje za zásadní problém, neboť 
v důsledku toho pracovníci, kteří budou muset plnit velmi přesně předepsané požadavky, 
nemohou odhadnout, zda pro ně účast na projektech bude dostatečně atraktivní. 

Alena Sarkissian informovala o financování jógy na pracovišti: Hospodářská správa byla 
informována o plánu ukončit podporu odborů, ale zdá se, že faktury za jógu budou nadále 
hrazeny z jiných zdrojů. Juraj Hvorecký upozornil, že získání přenosné karty ICOM, o které 
se uvažovalo jako o náhradě příspěvků na jógu, může být obtížné. Výbor prodiskutoval jiné 
možnosti využití těchto prostředků tak, aby z nich mělo prospěch větší množství zaměstnanců 
než z jógy: příspěvek na preventivní zdravotní prohlídky nebo očkování; spolupráci se 
spotřebním družstvem OBŽIVA; pořízení placené verze DeepL, správců citací j. Zotero nebo 
jiných online nástrojů (např. Elicit.org, Jenni AI). 

Výbor pokračoval v diskusi o otázkách souvisejících s různými výklady ustanovení 
autorského zákona ve věci zaměstnaneckých děl. 

Juraj Hvorecký a Alena Sarkissian připomněli, že kvůli převodu práv k bankovnímu účtu 
budou členové Výboru muset podepsat zápis ze schůzí, při nichž bylo zvoleno tandemové 
předsednictvo. Alena Sarkissian požádala Juraje Hvoreckého, aby zařídil nahrání tiskopisu 
Vyúčtování daně za rok 2023 do datové schránky a odeslání na relevantní místa. 

Výbor prodiskutoval otázku placení členských příspěvků členy, kteří už nejsou zaměstnanci 
FLÚ, zejm. důchodců. 

Výbor schválil přijetí dr. Josefa Förstera do odborové organizace (7 hlasů pro, 0 proti, 0 se 
zdrželo). 

Jan Bierhanzl uvedl, že členům rozeslal petici ČMKOS proti propuštění bez udání 
důvodu; upozornil, že pokud bude tato úprava přijata, hrozí větší míra diskriminace. 

Na podnět Jana Bierhanzla výbor prodiskutoval možné úpravy nástěnky. 

Pavel Nývlt upozornil na potřebu aktualizovat webové stránky ZOO a vyzval členy výboru 
k zanášení návrhů na změny do sdíleného dokumentu. 

Hynek Janoušek uvedl, že v návaznosti na letošní atestace bylo uzavřeno šestnáct smluv na 
dobu neurčitou, takže nová kolektivní smlouva má reálné dopady, a také upozornil, že 
nemálo členů si ještě na podatelně nevyzvedlo bonusové poukázky za uplynulý rok. 



Pavel Nývlt slíbil, že připraví přehled dosavadní činnosti výboru pro členskou schůzi, která 
se uskuteční v úterý 5. března od 14:00 v zasedací místnosti FLÚ. Výbor prodiskutoval 
otázky, které členům předloží k diskusi. 

Pavel Nývlt informoval, že se chystá navrhnout změnu v manuálu pro nové zaměstnance 
týkající se plateb zdravotního pojištění podle minimálního vyměřovacího základu, a Juraj 
Hvorecký upozornil, že kvůli nedávným zákonným změnám bude nejspíše potřeba 
důkladnější revize manuálu. 

Alena Sarkissian sdělila, že stav účtu k dnešnímu dni je 152.155,– Kč. 

Termín příští schůze Výboru bude stanoven s ohledem na průběh členské schůze, a na 
následné jednání předsedů ZOO s ředitelem FLÚ. 


